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Tweede set ‘Vraag-Antwoorden’ n.a.v. online vraaggesprek NVWA-tarieven 

Datum en tijd: 3 oktober 2023, 9:00-10:00u 

Locatie: online 

Voorzitterschap: Guido Landheer, waarnemend Directeur-Generaal Agro, ministerie van Landbouw, 

Natuur en Voedselkwaliteit  

Aanwezig: Vertegenwoordigers van NAO, NVG-Diervoeding, KNS, Nepluvi, Vee & Logistiek, NZV, 

POV, Topigs Norsvin en Varkens KI, NVVS, Nevedi, GroentenFruithuis, COV en Visfederatie 

Ter verduidelijking op de Voorcalculatie kostprijzen derden en retributietarieven 2024 

(meegezonden met de stukken van 26 september 2023) deelt de NVWA nog twee aanvullingen: 

- Op pagina 12 van het rapport staat een PM tarief voor de beoordeling van een publieke 

tekst van een certificaat. Het tarief 2024 is €214,56. In 2023 was dat tarief €286,08, een 

daling van 25%. 

- Op pagina 18 van het rapport staat dat het definitieve percentage voor kleine slagers wordt 

gebaseerd op het gewogen gemiddelde van de ‘loonvoet sector overheid’ en de ‘prijs 

materiële overheidsconsumptie (imoc)’ uit de Macro Economische Verkenning 2024 van het 

Centraal Planbureau. Het definitieve percentage is 5,9%, in plaats van de opgenomen 6%. 

Het voorgestelde starttarieftarief 2024 voor Slachtkeuring voor bedrijven die minder 

slachten dan 125 GVE per kwartaal wordt daarmee €23,40 i.p.v. €23,43. 

Algemene vragen 

N.a.v. de eerste set vragen en antwoorden van de consultatiebijeenkomst op 26 september jl.: 

Vraag 1: Komt er vandaag een antwoord op de inzet van private laboratoria? 

Antwoord: Zie vraag 8 in dit document. 

Vraag 2: Wanneer volgen de antwoorden op vragen die nog open staan? 

Antwoord: Die antwoorden volgen uiterlijk 6 oktober. 

Vraag 3: Bij het antwoord op vraag 4 is een schema opgenomen. Ik zou hier een toelichting op 

willen. 

Antwoord: Zie bijlage ‘kosten verwerkt in tarieven’.  

Vraag 4: Vraag over generieke demping 2023: welke overwegingen zijn er geweest om tot deze 

verdeling van demping te komen? Wat is de totale demping in 2023 geweest? Waar komen deze 

getallen vandaan? 

Antwoord: In 2022 is 8,6 miljoen als generieke demping doorberekend in de tarieven. Dit is 

verdeeld over de tarieven op basis van het verschil tussen het geïndexeerde vastgestelde tarief 

2022 en het kostendekkend berekende tarief 2023. Dit verschil is met 42% gedempt om zo op 8,6 

miljoen uit te komen. 

Vraag 5: Geldt de rekenregel voor alle tarieven?  

Antwoord: Ja, er is geen specifieke impactanalyse uitgevoerd op de keuze van het niet dempen van 

de nieuwe tarieven. Ook de kostendekkend berekende tarieven 2023 die gelijk zijn of lager zijn  dan 

het vastgestelde tarief 2022 pus indexatie zijn niet gedempt.  

Vraag 6: Wat is nu de totale demping in 2023? 

Antwoord: De generieke demping voor 2023 was 8,6 miljoen euro, kleine slagers 1,4 miljoen euro, 

reistijd=werktijd 8,6 miljoen euro. In totaal zijn de tarieven 2023 gedempt met 18,6 miljoen euro.  

Vraag 7: Welke dempingen zijn van toepassing voor de plantaardige sectoren in 2023?  



2 
 

 

Intern gebruik 

Antwoord: Zowel de generieke demping als de reis=werktijd demping is van toepassing voor de 

plantaardige sectoren. Zie slide in presentatie NVWA en tabel antwoord vraag 14 in de eerste set 

vraagbeantwoording n.a.v. 26 september. 

Laboratoria 

Diverse vertegenwoordigers delen hun zienswijze over de inzet van private geaccrediteerde 

laboratoria. Specifieke informatie over de verschuivingen van visimport van de haven van 

Rotterdam naar Antwerpen zal nog aan LNV worden toegezonden. 

Vraag 8: Wordt er nog gekeken naar de inzet van private laboratoria? 

Antwoord: De NVWA heeft een samenwerkingsovereenkomst met de WFSR voor het uitvoeren van 

monsteranalyses voor officiële controles met specifieke afspraken over onder andere 

onafhankelijkheid. Het betreft hier dus voedselveiligheid toezicht door de NVWA. Hiervoor is een 

onafhankelijk laboratorium van hoge kwaliteit nodig.  

In Nederland is WFSR aangewezen als officieel laboratorium door de Inspecteur Generaal van de 

NVWA ten behoeve van officiële controles van de NVWA. WFSR is daarmee hét centrale 

laboratorium voor voedselveiligheid in Nederland en dé onderaannemer van de NVWA. WFSR voert 

geen onderzoek uit voor het bedrijfsleven en garandeert daarmee onafhankelijk 

laboratoriumonderzoek voor het officiële toezicht in Nederland naar veilig en betrouwbaar voedsel.    

Vraag 9: Is het mogelijk dat onafhankelijkheid in het geding komt? 

Antwoord: De onafhankelijkheid van de WFSR is gewaarborgd. 

Vraag 10: In België worden Nederlandse laboratoria aangewezen. Is het dan logisch dat 

onafhankelijkheid geborgd kan worden?  

Antwoord: WFSR doet geen activiteiten voor commerciële bedrijven. Nederland heeft daarin voor 

deze controles andere beleidskeuzes gemaakt dan België, waar ook geen vergelijkbaar lab als 

WFSR beschikbaar is. 

Vraag 11: Zijn in het WEcR-rapport de economische effecten ook voor dit onderdeel onderzocht? 

Zo nee, kan dat alsnog gedaan worden? Kan er een onderbouwing komen dat er geen economische 

gevolgen zijn? 

Antwoord: Er is een beleidsmatige keuze gemaakt met betrekking tot de onafhankelijkheid en die 

keuze brengt kosten met zich mee. Dit is geen onderdeel dat binnen de reikwijdte van het WEcR-

onderzoek valt. Op 22 april 2022 heeft er een gesprek plaatsgevonden met vertegenwoordigers 

van het (plantaardige) bedrijfsleven en de plaatsvervangend Secretaris-Generaal van LNV en 

medewerkers van LNV, VWS en NVWA. Daar heeft het bedrijfsleven een uitgebreide toelichting 

gekregen over waarom er gekozen wordt voor WFSR in plaats van bijvoorbeeld private laboratoria. 

Op basis hiervan zal op dit moment ook geen aparte impactanalyse worden ingezet. 

Vraag 12: De onafhankelijkheid is volgens mij niet van toepassing op routinematige controles van 

de NVWA. Het nieuwe tarief is een vast tarief voor monsterafname, maar hoe kun je nu zeggen wat 

de werkelijk kosten zijn? 

Antwoord: We maken een voorcalculatie waar we kosten inschatten voor volgend jaar. De uren zijn 

geïnventariseerd. Daarna doen we een nacalculatie, dan zie je de werkelijke kosten. 

Vraag 13: Hiermee raak je het bedrijfsleven onevenredig hard. Daarnaast zijn er transportkosten. 

Het is bijvoorbeeld onhandig dat je naar de WFSR in Wageningen moet gaan, terwijl er ook 

monsters afgenomen kunnen worden in de lokale supermarkt. Kan dit geoptimaliseerd worden?  

Antwoord: Als er meer wordt geïnd dan de daadwerkelijke kosten, dan wordt dat terugbetaald door 

een tariefverlaging in het opvolgende jaar. Het monstertransport bij de NVWA is centraal 

georganiseerd en voldoet aan de eisen van geconditioneerd vervoer. Voor vervoer naar het WFSR 

is dit efficiënt georganiseerd. 

Tarieven import 
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Vraag 14: Monstername zou maar één keer plaatsvinden i.p.v. meerdere keren, maar bij 

zuidvruchten is dat niet het geval.  

Antwoord: Er wordt maar één monster genomen, maar er kunnen wel twee onderzoeken zijn. De 

kosten voor monsterafname en de kosten voor laboratoriumonderzoek worden gesplitst. Met deze 

wijziging rekenen we de kosten specifieker toe. 

Vraag 15: Door de splitsing is de kostenontwikkeling niet transparant. Het lijkt dat de 

laboratoriumkosten met 12 % stijgen en een stijging van 4 % door andere kostenstijgingen. 

Antwoord: De totale kosten wijzigen niet, maar de verdeling wel. De toerekening aan individuele 

bedrijven wel, bijvoorbeeld als er twee onderzoeken worden gedaan bij één monstername. 

Vraag 16: Wat is het positief effect is van het rekenen van 1x monsteropname en apart aantal 

keren labonderzoeken? 

Antwoord: De feitelijke handeling van een monstername waarop één of meerdere 

laboratoriumonderzoeken worden uitgevoerd is praktisch gelijk. Het apart in rekening brengen van 

de kosten voor een monstername, separaat van de kosten voor één of meerdere 

laboratoriumonderzoeken, realiseert een meer transparante en specifieke kostentoerekening bij het 

in rekening brengen van deze kosten. Indien in het kader van Uitvoeringsverordening (EU) 

2019/1793 een bemonstering voor meerdere laboratoriumonderzoeken wordt gebruikt, dan neemt 

het totaal aan doorbelaste kosten voor die zending af t.o.v. enkelvoudige 

laboratoriumonderzoeken. Dit betreft overigens momenteel vooral zendingen anders dan verse 

groenten of fruit, maar kan in de toekomst veranderen naar gelang Uitvoeringsverordening (EU) 

2019/1793 wordt geactualiseerd. Deze wijzigt ten minste iedere 6 maanden. 

Bijeenkomst 10 oktober 

Op 10 oktober vindt de volgende bijeenkomst plaatst van 14:30-16:00. Deze bijeenkomst is online.  

Schriftelijke vragen kunnen tot 9 oktober 12:00u aangeleverd worden via 

consultatienvwatarieven@minlnv.nl. LNV, VWS en NVWA zullen zich inspannen om voorafgaand 

aan de laatste consultatiebijeenkomst op 10 oktober antwoorden te hebben op alle vragen.  
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